
SPRAWOZDANIE Z PRACY KOMISJI SPRAW SPOŁECZNYCH 

W ROKU 2024. 

 

W okresie sprawozdawczym odbyło się 7 posiedzeń. Frekwencja wyniosła  97,6 %.  

Podczas posiedzeń Komisja zaopiniowała 19 projektów uchwał.  

 

W spotkaniach Komisji uczestniczyli: 

1. Adamczyk Anna 

2. Czarnuch Rafał 

3. Czerniak Agnieszka 

4. Kupczyk Bogdan 

5. Radoń Bogdan 

6. Trojnar Jerzy 

 

Komisja pracowała w następującym składzie: 

1. Przewodniczący –  Czerniak Agnieszka 

2. Zastępca przewodniczącego – Radoń Bogdan 

3. Członkowie komisji: 

1. Adamczyk Anna 

2. Czarnuch Rafał 

3. Kupczyk Bogdan 

4. Trojnar Jerzy 

 

Głównym celem prac komisji było: 

 

1.  kształtowanie polityki w zakresie oświaty i wychowania, kultury fizycznej, 

sportu i rekreacji, 

2.  opiniowanie i wnioskowanie w sprawach dotyczących szkół i placówek 

oświatowo-wychowawczych, 

3. promowanie kultury fizycznej w placówkach oświatowych, 

4. inspirowanie działań w zakresie organizacji różnych form wypoczynku dzieci i 

młodzieży, 

5. kształtowanie polityki w sprawach opieki nad dziećmi z wadami rozwojowymi, 

6. opiniowanie kierunków rozwoju i sposobu zabezpieczania potrzeb zdrowotnych 

mieszkańców, pomocy społecznej i rehabilitacji osób niepełnosprawnych, 

7. promowanie zdrowego stylu życia, 

8. analiza stanu zdrowotnego mieszkańców i występujących patologii 

społecznych, 



9. współdziałanie z instytucjami charytatywnymi oraz placówkami opieki 

społecznej i służba zdrowia, 

10. czuwanie nad zaspokajaniem zbiorowych potrzeb mieszkańców w dziedzinie 

dostępu do szerokiego spektrum kultury, 

11. współdziałanie w rozwoju kultury, sportu i rekreacji z jednostkami 

organizacyjnymi gminy, stowarzyszeniami, związkami, klubami sportowymi, 

placówkami oświatowymi. 

 

1. Przebieg pracy komisji w okresie sprawozdawczym. 

 

Komisja spotkała się na posiedzeniach, które odbyły się w następujących terminach: 

• Posiedzenie 1 – 23.05.2024 w czasie którego podjęto tematy: 

1. Pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego 

sprawozdania finansowego Miejskiego Zespołu Opieki Zdrowotnej                         

w Lędzinach za 2023  rok. 

2. Pozytywnie zaopiniowano projekt w sprawie przekształcenia z dniem 31 

sierpnia 2024 r. Szkoły Podstawowej nr 3 im. J. Ch. Ruberga w Lędzinach.  

• Posiedzenie 2 – 20.06.2024 r. w czasie którego podjęto tematy: 

1.  Przedstawiono informacje dotyczące akacji Wakacje w naszym mieście – 

skupiono się na przygotowaniu obiektów rekreacyjno – sportowych do sezonu: 

MOK, MKS, MBP, ORS Centrum oraz podmiotów uczestniczących w zadaniu 

Komenda Powiatowa Policji, Ochotnicza Straż Pożarna, Straż Miejska. 

2. Pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały 

LXV/506/18 Rady Miasta Lędziny z dnia 27 września 2018 r. w sprawie 

ustalenia wysokości opłat za pobyt dziecka w Miejskim Żłobku w Lędzinach. 

 

• Posiedzenie 3 – 22.08.2024 r. w czasie którego podjęto tematy: 

1. Omówienie przygotowania placówek oświatowych do nowego roku szkolnego 

2024/2025 po komisji objazdowej z 22 sierpnia. 

                  2.Pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały w sprawie powołania Rady Społecznej     

                 Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej pn. Miejski Zespół Opieki    

                  Zdrowotnej w Lędzinach.  

3.Pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały w sprawie zmiany „Uchwały nr 

IV/23/11 Rady Miasta Lędziny z dnia 27.01.2011 w sprawie określenia warunków 

i trybu finansowego wspierania rozwoju sportu w gminie Lędziny”. 

 

• Posiedzenie 4 – 26.09.2024 w czasie którego podjęto tematy: 

1. Podsumowanie letniego wypoczynku w naszym mieście. 



2. Pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały w sprawie przystąpienia do 

opracowania realizacji i wdrażania Strategii Rozwoju Ponadlokalnego Gmin 

Powiatu Bieruńsko – Lędzińskiego i Powiatu na lata 2025-2035+. 

3. Pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej dla Powiatu Bieruńsko Lędzińskiego. 

4. Pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały 

LII/431/18 Rady Miasta Lędziny z dnia 22 marca 2018 r. w sprawie nadania 

statutu jednostce budżetowej pod nazwą Miejski Żłobek. 

5. Pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały w sprawie zmiany „Uchwały 

LXV/506/18 Rady Miasta Lędziny z dnia 27 września 2018 r w sprawie 

ustalenia wysokości opłat za pobyt dziecka w Miejskim Żłobku w Lędzinach. 

6. Pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały w sprawie zmiany „Uchwały 

VII/47/19 Rady Miasta Lędziny z dnia 28 marca 2019 r w sprawie ustalenia 

planu sieci publicznych przedszkoli i oddziałów przedszkolnych w szkołach 

podstawowych prowadzonych przez Gminę Lędziny. 

7. Pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały w sprawie zmiany „Uchwały 

VII/46/19 Rady Miasta Lędziny z dnia 28 marca 2019 r w sprawie ustalenia 

planu sieci publicznych przedszkoli i oddziałów przedszkolnych w szkołach 

podstawowych i określenia granic ich obwodów na obszarze gminy Lędziny od 

dnia 1 września 2019. 

• Posiedzenie 5 – 24.10.2024 r. w czasie którego podjęto tematy: 

1. Analiza proponowanych stawek podatków i opłat lokalnych na 2025 r.   

2. Pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr 

IV/24/11 Rady Miasta Lędziny z dnia 27 stycznia 2011 r w sprawie 

szczegółowych zasad trybu przyznawania i pozbawiania oraz wysokości oraz 

wysokości stypendiów sportowych dla zawodników osiągających wysokie 

wyniki sportowe we współzawodnictwie krajowym i międzynarodowym. 

3. Pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały w sprawie przyjęcia rocznego 

programu współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami o 

których mowa w art.3 ust.3 ustawy o działalności pożytku publicznego i 

wolontariacie na rok 2025. 

4. Opinia do projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały nr  XXXIII/199/20 

Rady Miasta Lędziny z dnia 27 sierpnia 2020 r. w sprawie wyboru metody 

ustalenia wysokości stawek tej opłaty oraz ustalenia ryczałtowej stawki opłaty 

za gospodarowanie opłatami komunalnymi dla właścicieli nieruchomości 

zabudowanych budynkami jednorodzinnymi kompostującymi bioodpady 

stanowiące odpady komunalne w kompostowniku przydomowym. 

5. Opinia do projektu uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

nieruchomości na rok 2025. 



6. Omówienie bieżącej sytuacji mieszkańców budynku przy ul. Pokoju 106, 

przedstawienie wniosków po komisji wyjazdowej, odbytej w dniu 15.10.2024. 

• Posiedzenie 6 – 21.11.2024 r. w czasie którego podjęto tematy: 

1. Omówienie działalności kulturalnej w Gminie Lędziny  prowadzonej i 

organizowanej przez Miejski Ośrodek Kultury i Miejską Bibliotekę Publiczną 

w 2024 roku. 

2. Pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały w sprawie szczegółowych zasad 

przyznawania i określania wysokości Nagrody Burmistrza Miasta Lędziny dla 

zawodników osiągających wysokie wyniki sportowe we współzawodnictwie 

krajowym i międzynarodowym. 

3. Pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały 

VII/60/24 Rady Miasta Lędziny z dnia 28 października 2024 r. w sprawie 

przyjęcia rocznego programu współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz 

podmiotami o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku 

publicznego i wolontariacie na rok 2025. 

4. Pozytywnie zaopiniowano projekt w sprawie przyjęcia Programu Wspierania 

Rodziny w Mieście Lędziny na lata 2024 – 2026. 

• Posiedzenie 7 – 12.12.2024 r. w czasie którego podjęto tematy: 

1. Pozytywnie zaopiniowano zmianę uchwały CXVII/587/24 Rady Miasta 

Lędziny z dnia 25 stycznia 2025 r. w sprawie zwolnień podatku od 

nieruchomości. 

2. Pozytywnie zaopiniowano projekt przyjęcia Programu Wspierania Rodziny w 

Mieście Lędziny na lata 2024 – 2026. 

3.  Omówiono propozycję wsparcia zakupu średniego lub ciężkiego samochodu 

ratowniczo-gaśniczego dla jednostki Ratowniczo-Gaśniczej w Bieruniu w 

wyniku czego pozytywnie zaopiniowano propozycję. 

4. Omówiono propozycję wsparcia zakupu oznakowanego pojazdu służbowego 

dla Komendy Powiatowej w Bieruniu. Odrzucono propozycję wsparcia zakupu 

pojazdy służbowego dla Komendy Powiatowej w Bieruniu. 

 

W okresie sprawozdawczym odbyły dwie komisje objazdowe: 

Komisja objazdowa nr 1 – 22.08.2024 r.                                                  

Komisja miała na celu aktualne funkcjonowanie placówek oświatowych oraz ich 

przygotowaniem do nowego roku szkolnego. Od godziny 9.00 do godziny 14.00 radni 

członkowie tejże komisji oraz przedstawicielka Urzędu Miasta Pani Beata Szenowska 

odwiedzali wszystkie lędzińskie szkoły oraz placówki przedszkolne. Łącznie było to 7 

placówek, w tym 4 szkoły i 3 przedszkola. Dzięki takiej formie komisja mogła zobaczyć 

jakie prace zostały przeprowadzone w czasie wakacji, a także porozmawiać o 



problemach z jakimi boryka się dana placówka i wypytać o ewentualne konieczne 

potrzeby, które należałoby uwzględnić w przyszłorocznym budżecie.  

 

Komisja objazdowa nr 2 – 15.10.2024 r. 

Komisja miała na celu sprawdzenie stanu technicznego budynku przy ul. Pokoju 106. 

Oprócz radnych obecny był Pan Krzysztof Olender Prezes Ekorecu,  a także 

oddelegowani pracownicy Urzędu Miasta.  

W czasie spotkania obecni zobaczyli piwnicę budynku przy ul. 106, korytarze na 

każdym z poziomów budynku, pomieszczenia przygotowywane do remontu                         

z wydzielonego w 2022 r. pionu, który miał być remontowany ze środków zewnętrznych 

z przeznaczeniem na mieszkania dla mieszkańców z Ukrainy, toalety i łazienki na 

każdym z poziomów. 

W czasie oględzin poszczególnych pomieszczeń prezes Krzysztof Olender zwrócił 

uwagę na istotne problemy wymagające niezwłocznych napraw, remontów i wymian. 

Zwrócił uwagę na główny problem jakim są widoczne ubytki połączeń izolacji między 

płytowych między poszczególnymi sekcjami. 

 

Szczegóły dotyczące objazdowych komisji z dnia 22.08.2024 i 15.10.2024 zawarte zostały w 

sprawozdaniach po komisyjnych. 

 

W czasie spotkań obecni byli przedstawiciele instytucji, pracownicy Urzędu lub osoby 

bezpośrednio związane z podejmowanymi tematami, którzy omawiali zagadnienia i 

odpowiadali na pytania i pojawiające się wątpliwości. 

 

2. Podjęte decyzje 

W związku z pismem mieszkańca zawierającym prośbę o utworzenie funduszu stypendialnego 

dla młodzieży i sportowców do 21 lat z miasta Lędziny podjęto decyzję o stworzeniu nowego 

regulaminu dającego większe możliwości nagradzania młodzieży.  

Regulamin został przedstawiony na komisji z dnia 22 sierpnia 2024 r. W czasie komisji z dnia 

21 listopada 2024 r. zostały wprowadzone i przegłosowane 3 wnioski zawierające zmiany do 

tego regulaminu. 

 

3. Wnioski  

Podczas posiedzeń komisji zostało złożonych 6 wniosków radnych.  

- W czasie komisji z dnia 26.06.2024 na wniosek przewodniczącej Agnieszki Czerniak, 

poszerzono obrady o omówienie sytuacji mieszkańców budynku przy ul. Pokoju 106. 



- W czasie komisji z dnia 24.10.2024 radny Jerzy Trojnar złożył 2 wnioski o zwiększenie stawki  

opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi dla osób, które nie segregują śmieci do 

kwoty 102 zł oraz o zwiększenie stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi o 

2 zł. 

- W czasie komisji z dnia 21.11.2024 zgłoszono 3 wnioski (Rafała Czarnucha oraz Bogdana 

Radonia) o wprowadzenie zmian w projekcie uchwały w sprawie przyznawania szczegółowych 

zasad przyznawania i określenia wysokości Nagród Burmistrza Miasta Lędziny dla 

zawodników osiągających wysokie wyniki sportowe we współzawodnictwie krajowym i 

międzynarodowym. 

Wnioski złożone podczas posiedzeń zostały szczegółowo przeanalizowane i każdy z nich 

uzyskał odpowiedź.  

 

5.Informacja. 

W okresie od 1 stycznia 2024r. do maja 2024r. Komisja miała w zakresie swojej właściwości 

zadania, w szczególności dotyczące obszaru samorządności zdefiniowanego w uchwale Rady 

Miasta określającej zakres działania Komisji, które wraz z nową kadencją samorządu przeszły 

do kompetencji obecnej Komisji Budżetu i w sprawozdaniu rocznym z tejże Komisji znajdują 

się informacje o realizacji zadań z obszaru samorządność. 

 

6.Zakończenie  

Komisja opracowała sprawozdanie z dnia 23 stycznia 2025 r., stwierdzając, że kluczowe cele 

zostały skutecznie zrealizowane. Podjęte decyzje uzyskały pełne poparcie wszystkich 

członków, którzy jednogłośnie zaakceptowali sprawozdanie.  

 

 

 

Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych 

Agnieszka Czerniak 


